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فیلم  تهیه کننده  ژکان،  علی   
سینمایی »ترانه های پدری« ضمن 
اشاره به انتظار چهارساله برای اکران 
این فیلم در شرایط مناسب، شرایط 
فعلی را هم برای عرضه این فیلم 
نامناسب توصیف کرد. علی ژکان در 
گفت وگو با مهر گفت: آنچه مشخص 
است، شرایط اکران در سینماهای 
کشور از این بدتر نمی توانست باشد 
و به همین دلیل ما هم صرفا پروانه 
نمایش دریافت کرده ایم و مشخص 
نیست بتوانیم شرایط مناسبی برای 
اکران آن پیدا کنیم. فیلم هایی هم 
هستند که بیش از ۴، ۵ سال می شود 
که فرصت اکران پیدا نکرده اند. وی 
ادامه داد: معضلات حوزه اکران در 
سینمای ایران همواره بحث روز 
بوده است و هر بار به شکلی با این 
معضل مواجه می شویم. در چند 
سال اخیر هم که به دلیل تشدید این 
شرایط، فیلم هایی که نمی توانند 
اکران مناسبی داشته باشند، روی 
باقی مانده  صاحبان شان  دست 
است. این تهیه کننده و کارگردان 
باسابقه تأکید کرد: به این نکته 
توجه داشته باشید که وقتی ما از 
»اکران یک فیلم« صحبت می کنیم، 
منظور نمایش آن در چند پردیس 
سینمایی بزرگ است و نمایش فیلم 
در باقی سینماها که ساختار قدیمی 
دارند و به روز نیستند را نمی توان 

به حساب اکران گذاشت. مردم 
دیگر به سینماهایی که هنوز به 
شکل سنتی اداره می شوند و فیلم 
نمایش می دهند، نمی روند. دلیل 
موفقیت پردیس های سینمایی هم 
سروشکل مدرن فعالیت آن هاست. 
اکثر سالن های ما هنوز  فعالیت 
حالت کلاسیک دارد و نزدیک به 
۲۰۰ سینما، هنوز حتی بازسازی 
هم نشده اند و امکاناتی مانند صندلی 
تماشاگران و سیستم پخش در آنها 
به روزرسانی نشده، طبیعی است 
که در این شرایط اکران فیلم در 
چنین سالن هایی چندان مطلوب 
و دلخواه نباشد. وی افزود: در این 
وضعیت ما هم ناگزیریم به صورت 
مقطعی به اکران فیلم های خود 
فکر کنیم و شاهد شرایط باثباتی 
در کشور نیستیم. در دوره ای با 
مشکل کرونا مواجه بودیم و حالا 

با جو ناآرام اجتماعی و سیاسی. 
شرایط به گونه ای شده است که 
دیگر مردم به سینما نمی روند و 
وقتی می خواهیم درباره فیلم خود 
تصمیم گیری کنیم باید به صورت 
مقطعی درباره آن حرف بزنیم. در 
این شرایط شما نمی توانید درباره 
اکران سینماها موضعی بگیرید که 
شامل یک مقطع زمانی طولانی مدت 
شود. ژکان با تأکید براینکه هنوز 
»ترانه های  فیلم  اکران  تقاضای 
پدری« به شورای صنفی اکران داده 
نشده است، گفت: چرا باید متقاضی 
اکران فیلم خود باشیم؟ این فیلم یک 
فیلم کودک است و در شرایطی که 
مردم برای فیلم های بزرگسال هم به 
سینما نمی روند، طبیعی است که از 
فیلم کودک هم استقبال نکنند. برای 
این نوع از فیلم ها باید حمایت های 
ویژه در نظر گرفته شود و فراهم 

آوردن این تمهیدات، کار ما نیست، 
بلکه کار مدیران است. وی درباره 
شرایط تولید این فیلم هم توضیح 
داد: تولید این فیلم مربوط به حدود 
چهار سال پیش می شود که شعار 
حمایت از سینمای کودک از سوی 
مدیران مطرح می شد. در آن موقعیت 
احساس کردیم که می توانیم سراغ 
چنین مضمونی برویم. از سال ۹۸ 
با شرایط کرونایی مواجه بودیم، 
حدود ۶ ماه می شود که از وضعیت 
کرونایی خارج شده ایم اما با وضعیت 
بحرانی تازه ای مواجهیم. ژکان درباره 
استقبال از فیلم های کودک در حال 
اکران در سینماها هم بیان داشت: 
شاید از این فیلم ها حمایت ویژه ای 
از سوی نهادهایی مانند آموزش و 
پرورش صورت گرفته باشد اما آنچه 
مشخص است، شرایط باثباتی وجود 
ندارد. درباره فروش همین فیلم ها 
هم باید دید هزینه تمام شده تولید 
آ نها چقدر بوده است تا بتوانیم درباره 
موفقیت آنها در گیشه نظر بدهیم. 
تهیه کننده »ترانه های پدری« در 
پایان تأکید کرد: این فیلم به طور 
کامل با هزینه شخصی ساخته شده 
است و نهادهای دولتی حتی یک 
ریال به تولید آن کمک نکرده اند. 
به همین دلیل ناگزیر باید در انتظار 
شرایط باثبات تری برای اکران و 

عرضه آن باشیم. 

  »هریسون فورد« 
4۰ ساله می شود

 تاک شویی با اجرای 
کمال تبریزی

 هادی محمدیان، کارگردان »فیلشاه«: 

  فیلم کودک و نوجوان نداریم
 نویسنده و کارگردان پویانمایی »فیلشاه« 
در  کودکان ونوجوانان  متاسفانه  گفت: 
سینماها فراموش شده اند، طوری که می توان 
گفت »فیلم کودک و نوجوان« نداریم. هادی 
محمدیان در گفت وگو با ایرنا اظهارکرد: من 
در دوره دانش آموزی تجربه حضور در این 
جشنواره را داشته ام و به عنوان مخاطب، 
چند مستندی را که در آن پخش شده است، 
مشاهده کرده ام که داستان و موضوع آن به 
خوبی در خاطرم مانده است. وی با اشاره 
به حیطه فعالیت خود در تولید پویانمایی 
اظهارکرد: عمده مخاطبان جشنواره رشد، 
کودک و نوجوان هستند و در سنی به سر 
می برند که جهان بینی آنان شکل می گیرد و 
نسبت به جهان و خود دیدگاه پیدا می کنند، از 
این جهت آثار پویانمایی می توانند به رشد این 
قشر کمک کنند. محمدیان درباره کارویژه 
آثار سینمایی آموزشی اضافه کرد: بسیاری 
مطالب را نمی توان بدون مثال تصویری 
به مخاطب انتقال داد، از این رو فیلم و 
خصوصا پویانمایی، می تواند با تصویرسازی 
مسائل آموزشی به خانواده و مربی کمک 
کند. کارگردان پویانمایی »فیلشاه« به اثر 
فیلم بر جامعه اشاره کرد و گفت: تفکیک 
فیلم ها به آموزشی و غیرآموزشی کار زیاد 
درستی نیست، زیرا تمام فیلم های دنیا، 
حتی آنان که خود را صاحب ایدئولوژی 
نمی دانند، چیزی را آموزش می دهند و اصلا 
آموزش، بخشی جدانشدنی از »تصویر« است. 
محمدیان استفاده از فنون بصری را عاملی 
برای انتقال بهتر تصویر دانست و اذعان کرد: 
برخی خیال می کنند فیلم های آموزشی 
باید سبک و الگوی خاصی داشته باشند، 
در حالی که بهترین فیلم های دنیا با وجود 
آنکه نام »آموزشی« روی خود ندارند، مسائل 
مختلفی را به مخاطب القا می کنند و به وی 
آموزش می دهند.وی در تشریح کارکردهای 
منحصربه فرد جشنواره فیلم رشد اظهارکرد: 
می توان در جشنواره رشد، ضمن نمایش آثار 
برتر آموزشی، تحلیل ها و کارگاه هایی هم 
تشکیل داد تا بتوان از فیلم بهره بهتری برد. 
محمدیان اضافه کرد: متاسفانه کودکان و 
نوجوانان در سینماها فراموش شده اند، طوری 
که می توان گفت »فیلم کودک و نوجوان« 
نداریم. وی افزود: اگر فضایی از سوی جشنواره 
فیلم رشد فراهم آید که هر سال چند فیلم 
مستند، پویانمایی و داستانی در حوزه کودک 
و نوجوان ارائه شود، می توان این جشنواره را 

موفق ارزیابی کرد. 

 »هریسون فورد«  برای بازی 
سری  از  قسمت  پنجمین  در 
ماجراجویانه  و  اکشن  فیلم های 
»ایندیانا جونز« جوان می شود. 
کارگردان  منگولد«  »جیمز 
فیلم »ایندیاناجونز« که ساخت 
این مجموعه فیلم را از »استیون 
اسپیلبرگ« تحویل گرفته، قرار 
این  پنجم  قسمت  برای  است 
فیلم، سکانسی را بسازد که در 
آن بینندگان می توانند شخصیت 
»ایندیانا جونز« با بازی »هریسون 
فورد« را باردیگر در دوران اوج خود 
تجربه کنند. سکانس آغازین فیلم 
»ایندیاناجونز۵« در سال ۱۹۴۴ 

اتفاق  افتاد.

 گروه سازنده تاک شوی »طناز« از 
تصمیم خود برای پایان دادن به فاز 
اول تصویربرداری این پروژه به جهت 
شرایط اجتماعی موجود خبر داد. 
»طناز« عنوان رئالیتی تاک شوی 
جدیدی است که با میزبانی کمال 
تبریزی نویسنده و کارگردان باسابقه 
سینما و تلویزیون و در اولین تجربه 
او در کسوت مجری، گفت وگوهایی 
متفاوت و عمیق را با جمعی از 
چهره های مطرح سینما و تلویزیون 

رقم می زند. 

 از سوی ارشاد تشریح شد
  جزئیاتی از طرح ملی 

»آموزش هنر برای همه«
 مدیرکل دفتر برنامه ریزی و آموزش های هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی از ثبت نام ۵۸ هزار نفر در مرحله 
دوم طرح ملی آموزش هنر برای همه خبر داد. محمدحسین 
اسماعیلی گفت: این طرح ذیل فعالیت های قرارگاه 
محرومیت زدایی فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
انجام می گیرد. مرحله دوم این طرح نیز با ثبت نام متقاضیان 
از اول مهرماه آغاز و هم اکنون کلاس های آموزشی این دوره 
در حال برگزاری است. وی بیان داشت: طرح »آموزش هنر 
برای همه« با هدف گسترش عدالت آموزش های فرهنگی 
و هنری در سراسر کشور به ویژه در مناطق »کمتر توسعه 
یافته و مرزی« توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اجرا 
شده است و مرحله دوم طرح از ابتدای پاییز امسال در حال 
اجراست.  مدیرکل دفتر آموزش در ادامه به اهداف این طرح 
ملی اشاره کرده و افزود: این طرح دارای اهداف مهمی در دو 
بخش کشف و پرورش استعدادهای هنری در سراسر کشور 
به ویژه مناطق محروم و کمتر توسعه یافته و مرزی و توسعه 
اقتصاد و کسب و کارهای فرهنگی و هنری است که به همت 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و ادارات کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی استان ها و همکاری سازمان ها و نهادهای ذیربط 
از جمله سازمان بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی)ره(، 
قرارگاه مهارت آموزی ستاد کل نیروهای مسلح، کانون های 
فرهنگی هنری مساجد، انجمن های فرهنگی و هنری در حال 
اجرایی شدن است. اسماعیلی گفت: این طرح در راستای 
سیاست های محرومیت زدایی دولت مردمی و به تبع آن 
برنامه های عدالت محور وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
با هدف توسعه عدالت آموزش های فرهنگی و هنری و به 
منظور دسترسی رایگان همگان به امکانات آموزشی در 
حوزه فرهنگ و هنر، ابتدا در سطح ۱۱ استان از بهمن ماه 
۱۴۰۰ آغاز شد که با استقبال فراوان و افزایش ۱۰ استان 
دیگر، طرح در فاز اول در سطح ۲۱ استان اجرا شد و در 
نهایت در اولین مرحله ثبت نام این طرح، بیش از ۳۸ هزار 
نفر متقاضی در سامانه آموزش هنر ثبت نام نموده بودند که 
دوره های آموزشی آنها تا پایان شهریورماه سالجاری برگزار 
و گواهی های شرکت در دوره برای هنرجویان صادر شده 
است. وی با تاکید بر رایگان بودن این طرح تاکید کرد: در حال 
حاضر با هماهنگی ها و بررسی های صورت گرفته، این طرح 
در مرحله دوم به تمامی استان های کشور توسعه یافته است 
و در این مرحله ۳۵ رشته هنری به صورت عمومی برای کل 
استان ها منظور شده و برای هر استان نیز با تأکید بر احیاء و 
تقویت هنرهای بومی و محلی بین ۲ تا ۵ رشته هنری خاص 
برای آموزش در نظر گرفته شده است که در مجموع بیش از 
۱۲۰ رشته هنری در مناطق محروم استان ها به علاقه مندان 

آموزش داده می شود. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 روسیه: 
  اوکراین همچنان به بازی با 

آتش ادامه می دهد
 وزارت خارجه روسیه اظهارکرد: اوکراین همچنان به بازی 
با آتش ادامه داده و اقدامات تحریک آمیز و غیرمسئولانه ای 
را علیه نیروگاه هسته ای زاپروژیا انجام می دهد. به گزارش 
مهر به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، در بیانیه صادره از 
سوی وزارت خارجه روسیه در این خصوص آمده است: 
جامعه بین المللی باید بداند چه کسی پشت حملات جدید 
به نیروگاه هسته ای زاپروژیا است. روسیه تمام اطلاعات را به 
آژانس انرژی اتمی ارائه کرده است. وضعیت پیرامون نیروگاه 
پس از گلوله باران آن از سوی کی یف بحرانی است و می تواند 
است منجر به ایجاد یک فاجعه شود. بیانیه مذکور در ادامه 
اضافه می کند: مسکو امیدوار است آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در وضعیت نیروگاه زاپروژیا در قبال اقدامات کی یف 
رویکرد قاطعی از خود نشان دهد. در همین ارتباط، رِنات 
کارچا، مشاور مدیرکل شرکت »روزنرگواتوم« روسیه از 
حملات سهمگین و متعدد نیروهای ارتش اوکراین به 
نیروگاه اتمی زاپروژیا ظرف تنها یک روز خبر داد. کارچا 
گفت: بین ساعات ۱7و۱۵ تا ۱7و۴۱ دقیقه عصر روز شنبه 
نیروگاه اتمی زاپروژیا ۱۲ بار هدف حمله قرار گرفت. منظورم 
از نیروگاه، محوطه امنیتی آن است نه منطقه صنعتی یا سایر 
محوطه های مجاورت این نیروگاه. کارچا به این موضوع نیز 
اشاره کرد که سیستم خنک  کننده این نیروگاه، ۶ بار هدف 
قرار گرفته است. به گفته وی، بمباران اخیر زاپروژیا به شدت 
گسترده بوده اما تلفات جانی نداشت. زاپروژیا بزرگ ترین 
نیروگاه اتمی اروپاست. روسیه در اواخر فوریه و اندکی پس 
از آغاز عملیات نظامی این کشور در اوکراین در ۲۴ فوریه )۵ 
اسفند ۱۴۰۰(، کنترل این نیروگاه را به دست گرفت. در حال 
حاضر، ۶ واحد انرژی این نیروگاه در حالت »خاموشی سرد« 
قرار گرفته زیرا نیروهای اوکراینی دائما تأسیسات را بمباران 
می کنند. آژانس بین المللی انرژی اتمی در ماه سپتامبر پس 
از بازدید از این نیروگاه، خواستار ایجاد یک محوطه امنیتی 
پیرامون زاپروژیا شد و در حال حاضر، مبحث مؤلفه های 
جغرافیایی این نیروگاه در دست بحث و بررسی است. گفتنی 
است که »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین در 
مصاحبه ای با تلویزیون جمهوری چک اعلام کرد که نباید از 
احتمال وقوع جنگ هسته ای ترسید. رئیس جمهور اوکراین 
در پاسخ به این سوال که آیا احتمال وقوع جنگ هسته ای 
وجود دارد یا خیر گفت: مطمئن نیستم، نمی خواهم ارزیابی 
کنم… فکر می کنم نیازی به ترس از این مسأله نیست. از 
روسیه نباید ترسید. زلنسکی ضمن طرح این درخواست 
تنش آفرین افزود: ناتو چکاری باید انجام دهد؟ باید احتمال 
استفاده روسیه از سلاح های هسته ای را از بین ببرد. یعنی 
ناتو باید حملات پیشگیرانه انجام دهد تا روس ها بدانند در 
صورت استفاده از سلاح هسته ای چه بلایی سرشان می آید؛ 
ما درباره حضور ۵۰۰ نظامی روسیه در نیروگاه هسته ای 

زاپروژیا بسیار نگران هستیم. 

نخست وزیر پرتغال:

اتحادیه اروپا توان پذیرش اعضای جدید را ندارد

علی ژکان: 

    اکران در هر سینمایی مطلوب نیست

کوتــــاه

  نخست وزیر پرتغال اذعان کرد: اتحادیه اروپا قادر به 
پذیرش اعضای جدید از جمله اوکراین نیست و نباید با 
دادن وعده عضویت توقعاتی را که توان برآورده ساختشان 
را ندارد ایجاد کند. به گزارش فارس، »آنتونیو کوستا«، 
نخست وزیر پرتغال در مصاحبه ای تاکید کرد: اتحادیه اروپا 
»شرایط« اینکه با پذیرش اعضایی جدید گسترش یابد را 
ندارد. به نوشته پایگاه خبری »ام.اس.ان«، کوستا همچنین 
با توجه به وعده عضویتی که غربی ها  به کشورهایی همچون 
اوکراین برای عضویت در اتحادیه اروپا داده اند نسبت به 
ریسک ناتوانی آنها در عملی کردن »انتظاراتی« که به 
وجود آورده اند هشدار داد. کوستا بیان کرد: حمله روسیه 
به اوکراین، مساله گسترده سازی را »محور بحث« در اروپا 
قرار داد. »ولودیمیر زلنسکی«، رئیس جمهور اوکراین در 
واکنش به عملیات نظامی ویژه روسیه در این کشور، رسما 
درخواست عضویت در اتحادیه اروپا و ائتلاف ناتو را داد و 
به لطف سرعت بی سابقه رسیدگی متحدان غربی اوکراین 
به این درخواست، هم اکنون به وضعیت کشور کاندیدای 

عضویت رسیده است. نخست وزیر پرتغال در مصاحبه با 
شبکه »سی.ان.ان« توضیح داد: بحران اوکراین سبب شده 
»وعده های متعدد« اتحادیه اروپا در چند سال گذشته به 
عنوان مثال به کشورهایی همچون کشورهای حوزه بالکان 
روی میز مذاکره برجسته شوند و او خواستار احتیاط به 

خرج دادن مقامات اروپایی در زمان درست کردن توقعات 
شد. کوستا در این مصاحبه گفت: »اتحادیه اروپا معیارهای 
خیلی روشن در قبال موضوع پیوستن اعضای جدید دارد 
اما متاسفانه، معیار برای ظرفیت خودش برای پذیرش 
اعضای جدید ندارد.« نخست وزیر پرتغال تاکید کرد که 
از »صراحت« نشان دادن به کاندیداهای بالقوه حمایت 
می کند.  نخست وزیر پرتغال گفت: »با ساختارهای نهادینه 
فعلی و با معماری بودجه ای فعلی در اتحادیه اروپا، این 
اتحادیه در موضع برآورده ساختن توقعاتی که دارد ایجاد 
می کند، نیست.« رئیس جمهور اوکراین باردیگر از غرب 
خواست تا با پیوستن این کشور به اتحادیه اروپا و ائتلاف 
نظامی ناتو موافقت کنند. از سوی دیگر غربی ها همچنان 
درگیر اختلافات بر سر موضوع کاندیداتوری سوئد و فنلاند 
برای عضویت در ائتلاف ناتو هستند. چند روز پیش »آنالنا 
بائربوک« وزیر امور خارجه آلمان تاکید کرد که مجارستان 
و ترکیه باید جلوگیری از تایید عضویت فنلاند و سوئد به 

ناتو را متوقف کنند. 

 طرح محدودیت قیمت گاز در اروپا
 منابع آگاه اعلام کردند: پیش نویس قانون تعیین سقف 
قیمت گاز در اروپا که قرار است برای اجرایی شدن از روز 
نخست سال جدید میلادی در کمیسیون اروپا به بحث گذاشته 
شود، این هفته نیز به دلیل تداوم اختلاف و دودستگی میان 
اعضای اتحادیه، بی نتیجه می ماند. به گزارش ایرنا به نقل از 
خبرگزاری رویترز، براساس پیش نویس قانون تعیین سقف 
قیمت برای گاز در اروپا که به دست این خبرگزاری رسیده، 
کمیسیون اروپا پیشنهاد کرده است که طرح سقف قیمت 
گاز را به مدت یکسال از روز اول ژانویه ۲۰۲۳ اجرایی کند. 
طرح محدودکردن قیمت گاز ماه هاست که باعث دو دستگی 
و به موضوع بحث و اختلاف نظر کشورهای عضو اتحادیه اروپا 
تبدیل شده است. گفته می شود کمیسیون اروپا روز پنجشنبه 
هفته جاری آخرین پیشنهاد وزرای انرژی ۲7 کشور عضو را 
به بحث می گذارد. یک مقام اتحادیه اروپا گفت که کمیسیون 
اروپا قصد دارد قیمتی بالاتر از آنچه که حامیان این طرح 
می خواهند ارائه دهد. یکی از دیپلمات های آگاه که خواست 
نامش فاش نشود، افزود: اکثریت انتظار دارند که محدودیت 
MWh( برای  ۱۵۰ تا ۱۸۰ یورو در هر مگاوات ساعت )
چندین بار در سال اجرا شود. وی ادامه داد: چنانچه پیشنهاد 
آخر کمیسیون اجرایی نشود، از این طرح چیزی جز آنچه که 
روی کاغذ است باقی نمی ماند. پیش نویس قانون کمیسیون 
اروپا که برای اجرایی شدن نیاز به تائید کشورهای اتحادیه اروپا 
دارد، درواقع مکانیسمی برای اصلاح بازار با هدف جلوگیری از 
تکرار جهش قیمت ها است که از ماه اوت )مرداد( سال جاری 
میلادی آغاز شد و قیمت  گاز به ۳۱۴ یورو در مگاوات ساعت 
نزدیک شد. وزیران کشورهای عضو اتحادیه اروپا روز پنجشنبه 
درباره فرمول تعیین سقف و سطح دقیق آن گفت وگو خواهند 

کرد. 
 

اتحادیه اروپا: 
 کوزوو و صربستان توافق نکردند 

 جوزف بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
گفت: رهبران صربستان و کوزوو در مذاکرات اضطراری 
در بروکسل به راه حلی برای اختلاف دست پیدا نکردند. به 
گزارش ایرنا از رویترز، بورل دوشنبه افزود: من فکر می کنم که 
مسئولیت مهمی در قبال شکست یا مذاکرات و هر تشدید و 
خشونتی که ممکن است در میدان در روزهای آینده رخ دهد 
وجود دارد. بعد از تصمیم دولت کوزوو برای صدور پلاک های 
جدید برای خودرو صرب های مقیم این کشور تنش ها بین دو 
کشور بالا گرفته است. ماموران پلیس، قاضی ها، دادستان ها 
و دیگر کارکنان دولت در ماه جاری )نوامبر( در پی دستور 
دولت پریشتینا در مورد لزوم تعویض پلاک های خودروهای 
صرب های محلی صادر شده در نهادهای محلی وابسته به 
صربستان، با پلاک های صادر شده در کوزوو، کارهایشان 
را ترک کرده اند. کوزوو در سال ۲۰۰۸ استقلال خود را از 
صربستان اعلام کرد اما بلگراد همچنان آن را سرزمین خود 

می داند.

 وزیر دفاع چین در دیدار با همتای آمریکایی، ضمن 
توصیف تایوان به عنوان خط قرمزی غیرقابل عبور برای 
کشورهای خارجی، گفت: این جزیره در مرکزیت منافع 
اصلی پکن قرار دارد. به گزارش فارس، »وی فنگ« وزیر 
دفاع چین با »لوید آستین« همتای آمریکایی خود درباره 
مسائل دوجانبه و منطقه ای از جمله موضوع تایوان دیدار 
و رایزنی کرد. وزیر دفاع چین در دیدار با آستین تایوان 
را به عنوان خط قرمزی غیرقابل عبور برای کشورهای 
خارجی، توصیف کرد که این جزیره در مرکز پکن قرار 
دارد. به نوشته خبرگزاری »رویترز«، وی طی این دیدار که 
در حاشیه اجلاس وزرای دفاع کشورهای عضو »آسه آن« 

در کامبوج برگزار شد، توضیح داد: »حل موضوع تایوان، 
یک مساله برای مردم چین است و هیچ نیروی خارجی 
حق دخالت در آن را ندارد.« این مقام چینی با تاکید بر 
لزوم احترام گذاشتن آمریکا به منافع اصلی چین، ابراز 
امیدواری کرد که واشنگتن سیاستی عاقلانه و عملی در 
قبال پکن اتخاذ کرده و روابط دوجانبه را به مسیر صحیح 
بازگرداند. وزیر دفاع آمریکا نیز ضمن لازم دانستن بهبود 
ارتباطات واشنگتن و پکن در مسائل بحرانی، از رفتارهای 
»خطرناک« نیروی هوایی چین ابراز نگرانی کرد. به نوشته 
رویترز، سخنگوی پنتاگون طی بیانیه ای درباره این دیدار 
اعلام کرد که آستین ضمن تاکید بر اهمیت گفت وگوی 

اساسی در مورد کاهش خطرات راهبردی و افزایش امنیت 
عملیاتی بین دو طرف، تحرکات خطرناک جنگنده های 
چینی را باعث حوادث احتمالی در منطقه هند و اقیانوسیه 
دانست. »تان کِفی« سخنگوی وزارت دفاع چین گفته 
بود دلیل اصلی وضعیت کنونی در روابط پکن- واشنگتن، 
تصمیم ها و قضاوت های نادرست آمریکاست و کشورش 
مسئول تنش های دوجانبه نیست. تایوان بخشی از چین 
محسوب می شود که ادعاهای جدایی طلبانه دارد؛ ادعاهایی 
که کشورهای جهان و سازمان ملل متحد به رسمیت 
نمی شناسند. پکن همواره با هرگونه تماس بین نمایندگان 
تایوانی و مقامات غربی به ویژه مسئولان عالی رتبه سیاسی 
یا نظامی از کشرهایی که پکن با آنها روابط دیپلماتیک دارد، 
مخالف بوده و می گوید این سفرها، اصل چین واحد را نقض 
می کند و سیگنال های نادرستی به نیروهای جدایی طلب 

تایوان ارسال می کند. 

 وزیر دفاع چین:

  هیچ نیروی خارجی حق دخالت در تایوان ندارد 

  رئیس جمهور کوبا ریشه درگیری ها 
در اوکراین را به سیاست های تهاجمی 
آمریکا و ناتو نسبت داد. به گزارش مهر به 
نقل از تاس، رئیس جمهور کوبا سیاست 
قبال  در  را  غربی  کشورهای  تحریمی 
روسیه به باد انتقاد گرفت. »میگل دیاز 
کانل« رئیس جمهور کوبا که در مسکو 

به سر می برد، اعلام کرد: کوبا به شدت 
تحریم های غرب علیه روسیه را محکوم 
می کند. رئیس جمهور کوبا، که کشورش 
نیز سال هاست تحت تحریم های گسترده 
غرب قرار دارد، در جلسه دومای روسیه 
با اشاره به نقش غرب در جنگ اوکراین 
تاکید کرد که علل درگیری کنونی در 

منطقه اوکراین را باید در سیاست تهاجمی 
آمریکا و گسترش ناتو تا مرزهای فدراسیون 
روسیه جست. »دیاز کانل« در ادامه باردیگر 
تاکید کرد که دولت هاوانا در حالی که بارها 
تحریم ها علیه روسیه را محکوم کرده است، 
طرفدار راه حل مذاکره برای حل و فصل 
درگیری در اوکراین است. ولادیمیر پوتین، 

رئیس جمهور روسیه ۲۴ فوریه )۵ اسفند 
۱۴۰۰( و بنا به درخواست دونباس برای 
رهاکردن آنها از سلطه کی یف، فرمان آغاز 
عملیات ویژه نظامی مسکو در اوکراین را 
صادر کرد. غرب در واکنش به این اقدام، 
تحریم های گسترده ای را علیه مسکو وضع 
کرد و همچنین کشورهای غربی کی یف 
را با حجم وسیعی از تسلیحات و کمک 
غیرنظامی حمایت کردند؛ موضوعی که به 
افزایش بدهی های اوکراین منتهی شده 

است. 

رئیس جمهور کوبا: 

آمریکا و ناتو عامل اصلی جنگ در اوکراین هستند

  مدیر تماشاخانه ایرانشهر اظهارکرد که موافق 
تعطیلی تئاتر نیست و از چند تقاضای اجرا در 
ایرانشهر که الان در مرحله دریافت مجوز و تمرین 
هستند، خبر داد. حمید نیلی گفت: »حدود 
دوماه است که به دلیل در دسترس نبودن فضای 
مجازی و حضور کمرنگ مخاطب عملا اجراهای 
ایرانشهر لغو شد و متأسفانه این وضعیت تا الان 
ادامه داشته است.« این مدیر تئاتری ادامه داد: 

»امیدواریم به دوران اوج تماشاخانه ایرانشهر 
برگردیم. البته چند تقاضای اجرا در ایرانشهر 
داشته ایم و چند گروه هم در مراحل دریافت 
مجوز و تمرین هستند.« نیلی با اشاره به همزمانی 
جام جهانی در این روزها گفت: »مساله اصلی 
این روزها برگزاری جام جهانی است و گروه های 
نمایشی می گویند مخاطبان دغدغه تماشای این 
مسابقات را دارد و شاید توجهی به تئاتر نکنند.« 

رئیس تماشاخانه ایرانشهر درباره روشن بودن 
چراغ تئاتر گفت: »من موافق تعطیلی تئاتر نیستم 
و اساسا در هیچ جای دنیا به دلیل اعتراض به هر 
مساله ای چراغ تئاتر را خاموش نمی کنند. اتفاقا 
اگر مساله و موردی باشد می توان در صحنه تئاتر 
مطرح کرد چون صحنه های تئاتر محلی برای 
گفتمان و نقد است.« مدیر تماشاخانه ایرانشهر 
گفت: »به نظر من فضای گفت وگو باید در تئاتر 
بیش ازپیش فراهم شود و مسئولان با هنرمندان 
نشست بگذارند چون هر مشکلی با گفت وگو حل 

می شود.«

 مدیر تماشاخانه ایرانشهر:

موافق تعطیلی تئاتر نیستم 


